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PROTOKÓŁ NR IX/2015 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 25 czerwca 2015 roku 
 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda  o godz. 12.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
Radni nieobecni : 
 
Tomasz Rozenkranc 

 
Radny nieobecny na sesji nieobecność swą usprawiedliwił. 

 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się  8 czerwca 2015 roku. 
Protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  IX 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu na realizację zadania „Przebudowa ulicy Dworcowej w Nowej 
Wsi Lęborskiej w ciągu drogi 1183G na odcinku od 11+260 do km 11+483”. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/275/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 kwietnia 2013 r. w sprawie inkasa opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 1 mieszczącego 
się w budynku mieszkalnym Nr 51 w miejscowości Łebień, obręb 
ewidencyjny Łebień na rzecz najemcy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Nowa Wieś 
Lęborska lub jej jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Nowa Wieś 
Lęborska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Dorzecze Łeby”.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy Nowa Wieś 
Lęborska do kategorii dróg gminnych.  

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad.      

 

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Koda 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady złożył na 
ręce radnego Andrzeja Florczyka podziękowanie dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Pogorszewie za pomoc w organizacji pikniku rodzicielstwa zastępczego z Lęborka.  
 
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad.  
 

Ad. 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015.  
 

Skarbnik Gminy poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo 
omówione na wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
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Zostały zmienione następujące załączniki : 
1. dochodów,  

2. wydatków, 

3. wydatków na zadania inwestycyjne, 

4. dotacji celowych, 

Wynik budżetu  - nie ulega zmianie 
Załącznik dochodów ogólnie ulega zwiększeniu o kwotę 147.571 zł. 
W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększenie o 
kwotę 57.785 zł w związku z przekazaniem środków  z Komendy Głównej Państwowej 
Straży Pożarnej na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Łebień oraz o kwotę 
89.786 zł, jest to dotacja ze Starostwa Powiatowego w Lęborku również na zakup 
samochodu pożarniczego dla OSP Łebień.  
Załącznik wydatków ogólnie ulega zwiększeniu o kwotę 147.571 zł 
Dział 010- Rolnictwo i łowiectwo 
Rozdział 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi – zmniejszenie o kwotę 
135.000 zł, z przeznaczeniem na modernizację boiska w Garczegorzu (sztuczna 
trawa). 
Rozdział 01041- Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 – zmniejszenie o 
kwotę 62.501 zł, z przeznaczeniem na modernizację boiska w Garczegorzu (sztuczna 
trawa).  
Dział 600 – Transport i łączność 
Rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe – zwiększenie o kwotę 35.000 zł i 
przekazanie tej kwoty dla Starostwa w Lęborku na przebudowę drogi powiatowej w 
Nowej Wsi Lęborskiej ul. Dworcowa.  
Dział 750 – Administracja publiczna – zwiększenie  o kwotę 25.000 zł, z 
przeznaczeniem na zwiększenie wydatków na zakupy materiałów (przeniesione z 
rozdziału 85395) oraz zwiększenie o kwotę 60.344 zł wydatków na usługi pozostałe 
(przeniesione z rozdziału 85395).  
Dział 754- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – zwiększenie o 
kwotę 75.072 zł wydatków na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Łebień  
(rozstrzygnięty przetarg kwota zakupu 725.252 zł).  
Dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie o kwotę 2.043 zł i  przeniesienie 
wydatków na dokształcanie nauczycieli z rozdziału 85445 w poszczególnych 
placówkach oświatowych gminy. 
Dział 853  – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – zmniejszenie o kwotę  
85.344 zł  i przeniesienie wydatków bieżących przy zadaniu pn. „Nauka z 
przyjemnością” na wydatki w rozdziale 75023.  
Dział 926 Kultura fizyczna – zwiększenie o kwotę 235.000 zł , z przeznaczeniem na  
modernizację boiska w Garczegorzu (sztuczna trawa), w tym 197.501 zł z  wydatków 
inwestycyjnych i 37.499 zł z dochodów.  
Załącznik wydatków na zadania inwestycyjne  - ulegnie ogólnie zwiększeniu o kwotę 
147.571 zł.  
W tym : 
1)  90.000 zł  - przeniesienie wydatków z zadania pn. Budowa kanalizacji sanitarnej w 
m. Ługi, Lubowidz, Mosty na zadanie pn. Modernizacja boiska w Garczegorzu 
(sztuczna trawa); 
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2) 45.000 zł - przeniesienie wydatków z zadania pn. Budowa kanalizacji sanitarnej 
wraz z przyłączami w m. Lędziechowo z włączeniem do oczyszczalni ścieków w m. 
Łebień na zadanie pn. Modernizacja boiska w Garczegorzu (sztuczna trawa); 
3) 62.501 zł - przeniesienie wydatków z zadania pn. Rozbudowa sieci wodociągowej i 
sieci kanalizacji sanitarnej w m. Nowa Wieś Lęborska (od GZUK w kierunku ul. 
Młynarskiej) na zadanie pn. Modernizacja boiska w Garczegorzu (sztuczna trawa); 
4) 35.000 zł - utworzenie zadania pn. Przebudowa ulicy Dworcowej w Nowej Wsi 
Lęborskiej ( dotacja celowa dla Starostwa w Lęborku); 
5) 30.000 zł -  przeniesienie wydatków inwestycyjnych z budowa chodników na terenie 
gminy na Budowę chodnika w Lędziechowie 
6) 75.072 zł - zwiększenie wydatków na zakup samochodu pożarniczego dla OSP 
Łebień  (rozstrzygnięty przetarg kwota zakupu 725.252 zł); 
7) 235.000 zł - utworzenie zadania pn. Modernizacja boiska w Garczegorzu (sztuczna 
trawa) z przeniesień z działu 010 i z dochodów  
Załącznik dotacji celowych ulega zwiększeniu o kwotę 35.00 zł 
Zwiększenie o kwotę 35.000 zł dotacji dla Starostwa w Lęborku na przebudowę drogi 
powiatowej w Nowej Wsi Lęborskiej ul. Dworcowa. 
Ogółem dotacje celowe udzielone z budżetu w 2015r. wyniosą 1.094.521 zł, w tym dla 
jednostek sektora finansów publicznych 769.521 zł,  a dla jednostek spoza sektora 
finansów publicznych 325.000 zł. 
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika Gminy 
i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/61/15 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 
2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015 
– która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 2  
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania 
„Przebudowa ulicy Dworcowej w Nowej Wsi Lęborskiej w ciągu drogi 1183G na 
odcinku od 11+260 do km 11+483”. 
 
Wójt wyjaśnił, że temat został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji rady. 
Dotyczy to modernizacji odcinka ulicy Dworcowej w Nowej Wsi Lęborskiej. Chodzi o 
przebudowę odcinka 220 m,  na łuku drogi za przejazdem kolejowym w kierunku 
Czarnówka.  Jest to miejsce niebezpieczne zarówno dla kierowców,  jak i pieszych. 
Udział gminy w modernizacji tego odcinka wyniesie 35.000 zł. Wsparcie deklaruje 
również firma Farm Frites.   

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/62/15 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania 
„Przebudowa ulicy Dworcowej w Nowej Wsi Lęborskiej w ciągu drogi 1183G na 
odcinku od 11+260 do km 11+483” – która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 
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Ad. 3 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/275/13 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
23 kwietnia 2013 r. w sprawie inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso. 
 
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z wnioskiem z sesji przygotowano projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz wynagrodzenia za inkasa dla sołtysów. Jest propozycja podwyższenia  wysokości 
wynagrodzenia inkaso z 2% do 4%.  
Radny Andrzej Lubiński,  który jest również sołtysem, ze swojego doświadczenia wie, 
że niekiedy sołtys inkasuje tylko kilka wpłat za śmieci, a musi się z nich rozliczyć 
przyjeżdżając do gminy. Koszty dojazdu przewyższają wówczas otrzymaną prowizję. 
Proponuje podwyższyć wynagrodzenie za inkaso do 8%.  
Radna Renata Palczewska powiedziała, że w związku ze złożonym na sesji wnioskiem 
o zwiększenie inkasa, prosiła również o zamieszczenie na stronie internetowej gminy 
kalkulacji kosztów odpadów komunalnych. Radna chciała sprostować, że inkaso miało 
być zwiększone ze skorygowanych kosztów administracyjnych. Ponieważ koszty 
administracyjne miały być również przedstawione w kalkulacji, zdaniem radnej 
najpierw powinna być przedstawiona kalkulacja i wówczas można wnioskować o 
podwyższenie kwoty inkasa. Jest  jednak przedstawiona propozycja urzędu 
podwyższenia inkasa z kwoty 5.000 zł do kwoty 15.000 zł. bez zmiany kosztów 
administracji. Zdaniem radnej kalkulacja powinna być jeszcze raz dokonana z 
ustaleniem prawidłowej kwoty, jeżeli chodzi o koszty firmy wywożącej śmieci, jak i o 
skorygowane koszty administracyjne. 
Przewodniczący rady zwrócił się do radnej o przedstawienie propozycji wynagrodzenia 
inkasa dla sołtysów.  
Radna tak jak wiceprzewodniczący rady proponuje 8%. 
Następnie głos zabrał radny Adam Wrześniewski, który zaproponował podwyższenie 
inkasa dla sołtysów do wysokości 10%. 
Radny Roman Downar-Zapolski poparł wniosek radnego Adama Wrześniewskiego. 
Radny będąc jednocześnie sołtysem ma rozeznanie w tym temacie. Bardzo mało ludzi 
wpłaca sołtysom za wywóz śmieci. Ponadto ostatnio roznosząc decyzje o zmianie 
stawki za wywóz śmieci sołtysi musieli tłumaczyć dlaczego podwyższono  stawkę, 
rozmowy te nie były zbyt przyjemne.  
Ponieważ nie zgłoszono więcej propozycji, przewodniczący zgłoszone propozycje  
wynagrodzenia inkaso poddał głosowaniu.  
Głosowało 14 radnych. Za propozycja 8 % głosowało 9 radnych i za propozycją 10% 
głosowało 5 radnych.  
W związku z powyższym wynagrodzenie inkaso za śmieci ustalono w wysokości 8%. 

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 8 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła 
Uchwałę nr IX/63/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/275/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 kwietnia 2013 r. w sprawie inkasa opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso – która 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 4 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 1 mieszczącego się w budynku mieszkalnym 
Nr 51 w miejscowości Łebień, obręb ewidencyjny Łebień na rzecz najemcy. 
 
Wójt wyjaśnił, że o nabycie lokalu mieszkalnego nr 1, mieszczącego się w budynku nr 
51 w Łebieniu wystąpił dotychczasowy najemca, który jest najemcą tego mieszkania 
na czas nieoznaczony.  
Temat ten był omówiony na komisji, na której ustalono bonifikatę przy sprzedaży tego 
lokalu w wysokości 90% od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego przy 
zapłacie dokonanej jednorazowo.  

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 10 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/64 /15 w sprawie 
zbycia lokalu mieszkalnego Nr 1 mieszczącego się w budynku mieszkalnym Nr 
51 w miejscowości Łebień, obręb ewidencyjny Łebień na rzecz najemcy – która 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
Wójt wyjaśnił, że nieruchomość oznaczona nr 706/11 o powierzchni 0,0371 ha, 
położona na nowym Osiedlu XXX-lecia PRL w Nowej Wsi Lęborskiej stanowi drogę.  
Droga ta jest własnością osoby fizycznej, która wystąpiła z wnioskiem o nieodpłatne 
przekazanie nieruchomości na mienie gminy. Jest to ostatnia droga na tym osiedlu,  
która została do przejęcia.  

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 12 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/65 /15 w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – która stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 

Ad. 6 
 

Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy wieloletni dzierżawca wystąpił z wnioskiem o 
wydzierżawienie na kolejne 3 lata nieruchomości gruntowej oznaczonej nr 184/10 o 
powierzchni 0,16 ha, położonej w miejscowości Łebień.  

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 14 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/66 /15 w sprawie 
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wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 7 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Nowa Wieś Lęborska lub jej jednostkom podległym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 
 
Wójt wyjaśnił, że w związku z wejściem w życie z dniem 1 stycznia 2014 roku 
rozporządzenia w sprawie stosowania art. 107 i art. 108 Traktatu o funkcjonowaniu 
Unii Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rolnym,  konieczne jest 
dostosowanie uchwały dotyczącej udzielenia ulg w spłacie należności 
cywilnoprawnych do obecnie funkcjonujących przepisów unijnych. Projekt tej uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumenta. 
Uchwała ta określa szczegółowe zasady, sposób i tryb udzielania ulg, warunki 
dopuszczalności pomocy publicznej oraz wskaże organ lub osoby uprawnione do 
udzielania ulg.  
Radny Marian Syldatk zapytał, czym ta uchwała różni się od uchwały poprzedniej.  
Wójt wyjaśnił, że w wcześniejszej uchwale nie było mowy o pomocy publicznej.  

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 16 do niniejszego protokołu), 
w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/67 /15 w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Nowa Wieś Lęborska lub jej jednostkom podległym, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego 
uprawnionych – która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 8 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowej Wsi Lęborskiej.  
 
Przewodniczący rady wyjaśnił, że mieszkaniec Nowej Wsi lęborskiej napisał skargę na 
działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej. Twierdzi, 
że nie otrzymuje oczekiwanego wsparcia. Wsparcie ze strony GOPS zdaniem 
skarżącego jest za małe i niewystarczające, czuje się pokrzywdzony.  
Przewodniczący skierował skargę do komisji rewizyjnej. Przewodnicząca komisji 
rewizyjnej – Ludwika Darznik poinformowała, że komisja zwróciła się do Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o złożenie stosownych wyjaśnień w sprawie.  
Z wyjaśnień Pani Kierownik wynika, że skarżący korzysta z pomocy opieki społecznej 
od kwietnia 2014 roku. Komisja po zapoznaniu się z pismem skarżącego oraz 
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wyjaśnieniami Pani Kierownik GOPS złożonym na piśmie uznała, że nie jest możliwe 
udzielenie oczekiwanej przez skarżącego pomocy z uwagi na niewystarczające środki 
finansowe jakimi dysponuje GOPS. W związku z powyższym komisja uznała skargę 
za bezzasadną.  

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami 
Przewodniczącego Rady Gminy i Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej,  w obecności 
14 radnych, przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę nr 
IX/68/15 w sprawie określenia rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej – która stanowi załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 9 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Przewodniczący wyjaśnił, że mając na uwadze to, iż Wójt otrzymał absolutorium 
jednogłośnie i nie otrzymał podwyżki przez kilka lat. Jak również to, że ma najniższe 
wynagrodzenie w stosunku do Wójtów sąsiednich gmin, po tylu latach dobrej pracy 
jest propozycja podwyższenia Wójtowi wynagrodzenia o 1.000 zł brutto.  
Przewodniczący prosi o przyjęcie powyższej uchwały.  
Radna Katarzyna Frankowska – Kręcisz wystąpiła z propozycją podwyższenia również 
ryczałtu dla sołtysów. Wnioskuje o podwyższenie ryczałtu do kwoty 450 zł. 
Przewodniczący przyjął wniosek i zostanie on przedyskutowany na komisji.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami 
Przewodniczącego Rady Gminy,   w obecności 14 radnych, przy 12 głosach „za” i 2 
głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę nr IX/69/15 w sprawie wynagrodzenia 
Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 10 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.  
 
Wójt wyjaśnił, że w związku z upływem kadencji ławników należy do 31 października 
br. przeprowadzić wybory na nową kadencję 2016-2019. 
Zgodnie z art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju sądów 
powszechnych, przed przystąpieniem do wyborów ławników rada gminy powołuje 
zespół, którego zadaniem jest przygotowanie i przedstawienie radzie gminy opinii o 
zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. 
W związku z powyższym Wójt zwrócił się do radnych o powołanie zespołu.  
Rada Gminy powołała zespół w składzie : 

1) Sekretarz Gminy – Wioletta Piechowska – Labuda. 
2) Radca Prawny – Wojciech Namiotko 
3) Radny – Adam Wrześniewski. 
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Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy,   w 
obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/70/15 w sprawie 
powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników – która stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 11 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania „Dorzecze Łeby”.  
 
Wójt wyjaśnił, że na sesji nadzwyczajnej Rada Gminy podjęła decyzję o przystąpieniu 
gminy do nowego stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Działania „Dorzecze 
Łeby”. 
Stowarzyszenie będzie realizowało Wielofunduszową Lokalną Strategię Rozwoju na 
obszarze miast i gmin powiatu Lęborskiego i Wejherowskiego tj. Lębork, Łeba, Nowa 
Wieś Lęborska, Wicko, Cewice oraz Choczewo.  
W skład zarządu wejdzie po jednej osobie z każdej gminy. Złożono wniosek o 
zarejestrowanie stowarzyszenia ,a następnie stowarzyszenie będzie ubiegało się o 
środki na opracowanie strategii.   
Radna Renata Palczewska zapytała, czy gospodarstwa rybackie zostały 
powiadomione o przejściu gminy do nowego stowarzyszenia. 
Wójt odpowiedział, że rybacy są tego świadomi. Zależy im,  aby należeć do 
jakiegokolwiek stowarzyszenia i mieć możliwość pozyskiwania środków unijnych. Wójt 
zapewnił, że rybacy na pewno nie będą pokrzywdzeni.  
Radny Andrzej Lubiński zapytał, jaka będzie wysokość składki członkowskiej w nowym 
stowarzyszeniu.  
Wójt odpowiedział, że nie było jeszcze o tym mowy.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy,   w 
obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/71/15 w sprawie 
przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania „Dorzecze Łeby”– która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 12 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska do kategorii dróg 
gminnych.  
 
Wójt wyjaśnił, że chodzi o zaliczenie drogi powiatowej nr 1329G na odcinku – droga 
krajowa nr 6 (Mosty) do Lubowidza do kategorii dróg gminnych.  
Uchwała ma na celu formalne uporządkowanie istniejącego stanu. Starostwo 
Powiatowe i Gmina Lębork w zamian za przejęcie tej drogi wybuduje przy drodze tej 
chodnik od skrzyżowania do Przedszkola w Lubowidzu, rondo i przejście dla pieszych 
przy przedszkolu. Gmina Nowa Wieś Lęborska z tego tytułu nie poniesie żadnych 
kosztów. 
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy,   w 
obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę nr IX/72/15 w sprawie 
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zaliczenia dróg na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska do kategorii dróg 
gminnych – która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

Po podjęciu uchwały przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.  
 

Radny Marian Syldatk zwrócił się do Wójta z zapytaniem dotyczącym placów zabaw,  
miedzy innymi przy Zespole Szkół w Garczegorzu, czy gmina egzekwuje kary jeżeli 
zadanie nie jest zrealizowane w terminie.  
Wójt odpowiedział, że jeżeli firma w terminie nie wykona zadania, to zgodnie z umową 
gmina ma obowiązek naliczyć kary.  
Wójt wypowiedział się na temat boiska w Garczegorzu. Ponieważ jest tam problem z 
nawierzchnią trawiastą, najlepszym rozwiązaniem będzie tam wybudowanie Orlika.  
 
Radna Renata Palczewska powróciła do tematu śmieci. Radna wcześniej wystąpiła o 
zamieszczenie na stronie internetowej gminy przejrzystej, rzetelnej kalkulacji 
dotyczącej gospodarki odpadami komunalnymi. Taki wstępny projekt otrzymała, ale 
nie została tu zweryfikowana kwota 8% inkasa dla sołtysów. Radna składała również 
wniosek o zweryfikowanie kosztów administracyjnych z przeniesieniem na inkaso dla 
sołtysów, ale w kalkulacji zastosowano inną formę.  
Firma która wygrała przetarg zaproponowała kwotę niższą niż jak zostało to 
przedstawione we wcześniejszych analizach, dlatego należałoby przygotować 
ponownie analizę z uwzględnieniem wszystkich zmian które na dzień dzisiejszy 
nastąpiły, czyli  koszty firmy, która wygrała przetarg  i zmianę inkasa dla sołtysów.  
 
Następnie głos zabrała radna Urszula Sech. Radna otrzymała pismo z urzędu o 
wydanie opinii dotyczącej rozkładu jazdy autobusu. Pismo zostało wysłane 18 
czerwca, a opinia miała być wydana do 22 czerwca br. Radna zapytała, jak w tak 
krótkim czasie miała to zrobić. Powinna to być opinia mieszkańców wydana na 
zebraniu wiejskim, a nie jednoosobowa. Radna prosi, aby takie dokumenty docierały  
wcześniej, aby był czas na zajęcie stanowiska.  
Druga sprawa którą poruszyła radna dotyczy placu zabaw w Kębłowie Nowowiejskim. 
Prace zostały rozpoczęte i dalej nic się nie dzieje. Radna prosi o zakończenie prac i 
zabezpieczenie placu zabaw. 
Następna sprawa dotyczy boiska. Do końca miesiąca miały być zakończone prace 
geodezyjne na boisku. Radna chciałaby wiedzieć jak będzie to dalej wyglądało, bo 
mieszkańcy pytają, czy pieniądze przeznaczone na ten cel będą wykorzystane 
właściwie. Fundusz sołecki został przeznaczony na rewitalizację boiska i radna nie 
chciałaby, aby skończyło się to tylko na sprawie papierkowej.  
 
Radny Roman Downar – Zapolski poinformował, że od najbliższej soboty ruszają 
spływy kajakowe z Lęborka do Chocielewka. Wszystkich chętnych serdecznie 
zaprasza.  
 
Sołtys Zofia Giełażyn ponowiła wniosek w sprawie udrożnienia rowu melioracyjnego 
pod drogą powiatową w Garczegorzu oraz ogrodzenia placu zabaw w Janisławcu. 
 
Następnie Wójt odniósł się do niektórych wniosków i zapytań.  
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Jeżeli chodzi o wnioski radnej Urszuli Sech Wójt powiedział, że wybierze się w teren i 
rozezna sprawę. Natomiast co do rozkładu jazdy autobusów Wójt wyjaśnił, że rozkłady 
powinny być wywieszone przed zmianą w autobusach i na przystankach 
autobusowych.  
 
Następnie głos zabrał sołtys Andrzej Fierka. Poruszył sprawę chodnika w Czarnówku. 
Powiedział, że wydano na budowę chodnika 720 tys. zł. Zdaniem sołtysa miało być 
dobrze, a jest źle. Boi się pomyśleć co się będzie działo jak przyjdzie jesień. Uważa,  
że projekt został źle zrobiony. Jak nie było chodnika, to z drogi woda spływała. Teraz 
jak jest chodnik i są zrobione przepusty, to woda nie spływa, droga jest zalana.  
Na etapie projektowania chodnika sołtys mógł zgłosić uwagi i je zgłosił, ale nie zostały 
one uwzględnione, a teraz kto za to odpowie. Teraz projektant powinien to poprawiać, 
ale za swoje pieniądze. Chodnik ten jest już zniszczony. Sołtys prosił, aby na etapie 
budowy wymienić płytki,  bo są za słabe, to nikt go nie słuchał. Zdaniem sołtysa należy 
pociągnąć do odpowiedzialności projektanta, bo tak tego zostawić nie można.  
 
Wójt powiedział, że po spotkaniu z Panem Fierką przekazał wszystkie uwagi do 
powiatu, należy chodnik poprawić. Przede wszystkim musi być zrobione właściwe 
odwodnienie.  
 
Następnie przewodniczący rady udzielił głosu Panu Stanisławowi Ponomarenko. Pan 
Ponomarenko chciałby wrócić do sprawy śmieci. Ostatnio była mowa o karach,  które 
ponoć gmina ma płacić. Kary były głównym argumentem podwyższenia stawki za 
śmieci. Zwrócił się do Pomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
z zapytaniem, jaka jest wysokość kary za przekroczenie wskaźnika w przypadku 
naszej gminy i z czego gmina sfinansuje te kary.  
Otrzymał odpowiedz, że na dzień dzisiejszy kary nie zostały naliczone, a w przypadku 
naliczenia kar są one finansowane ze środków budżetu gminy.  
Przewodniczący rady zwrócił się do Pana Ponomarenki o konkretny wniosek w tej 
sprawie.  
Pan Ponomarenko wnioskuje o zamieszczenie na stronie internetowej gminy 
szczegółowej kalkulacji wyliczenia stawki za wywóz śmieci, żeby mieszkańcy wiedzieli 
za co płacą.  
Ponadto Pan Ponomarenko poruszył sprawę wiatraków, chciałby poznać opinię 
radnych w tej sprawie.  
Przewodniczący rady odpowiedział, że rada gminy decyzję w sprawie wiatraków 
podejmie pod koniec sierpnia.  
 

Ponieważ wyczerpany został porządek obrad o godz. 14.10 Przewodniczący 
Rady Gminy ogłosił zamknięcie obrad. 
 
Protokółowała : 
E.Szymankiewicz 
 

 

 

 


